



SPECIAL NOTICE TO RECRUITMENT AGENCIES

Implementation of the “Unified Healthcare Insurance Policy” for Female Domestic Workers and Similar Categories

The Embassy of the Democratic Socialist Republic of Sri Lanka in the Sultanate of Oman wishes to bring the following important matter to the attention of all Recruitment Agencies concerned with the recruitment and deployment of Female Domestic Workers and Similar Categories to the Sultanate of Oman.

2. In accordance with **Royal Decrees Nos. 12/79 and 90/2004** and the relevant regulations issued by the competent authorities of the Sultanate of Oman, the provision of health insurance coverage for **Domestic Workers and Similar Categories** has been made a mandatory requirement with effect from **25 February 2020**.

Accordingly, it is important to emphasize that health insurance coverage for Female Domestic Workers is **not an optional or discretionary benefit**, but a mandatory requirement under the applicable regulations of the Sultanate of Oman.

3. In view of the implementation of the “**Unified Healthcare Insurance Policy**” mandated by the competent authorities of the Sultanate of Oman, the Embassy hereby informs all concerned that the said requirement shall be applicable, with effect from **01 October 2026**, to Female Domestic Workers and Similar Categories recruited from Sri Lanka.
4. Accordingly, all Recruitment Agencies recruiting **Female Domestic Workers and Similar Categories** from Sri Lanka are hereby advised to submit the following documents to the Embassy for authentication:
 - a. Duly completed “**Employment Contract for Domestic Workers and Similar Jobs**”; and
 - b. A valid “**Unified Healthcare Insurance Policy**” issued by an insurance company duly licensed and recognized by the **Financial Services Authority (FSA) of the Sultanate of Oman** with the **minimum benefits** as per the **Royal Decrees Nos. 12/79 and 90/2004**.
5. It should be noted that the **Unified Healthcare Insurance Policy** must have a **minimum validity period of two (02) years** at the time of submission of the employment contract for authentication by the Embassy.

6. Recruitment Agencies are further required to **properly inform and educate the respective employers** regarding the mandatory requirement to obtain and maintain the Unified Healthcare Insurance Policy with effect from **01 October 2026**.

Strict compliance with this requirement is expected in order to ensure the smooth and timely processing and authentication of employment contracts and to avoid delays arising from the submission of incomplete documentation.

All Recruitment Agencies are therefore requested to take necessary measures to ensure **full compliance with the above requirement** when processing the recruitment and deployment of Female Domestic Workers and Similar Categories to the Sultanate of Oman.

Embassy of the Democratic Socialist Republic of Sri Lanka

Madinat Al Sultan Qaboos

Sultanate of Oman

31 August 2026





إشعار خاص إلى مكاتب الإستقدام

تطبيق «وثيقة التأمين الصحي الموحدة» للعاملات المنزليات والفئات المماثلة

تود سفارة جمهورية سريلانكا الديمقراطية الاشتراكية لدى سلطنة عُمان لفت انتباه جميع مكاتب الإستقدام المعنية باستقدام ونشر العاملات المنزليات والفئات المماثلة للعمل في سلطنة عُمان إلى الأمر المهم التالي (2) وفقًا للمرسومين السلطانيين رقم 79/12 و 2004/90، واللوائح والأنظمة ذات الصلة الصادرة عن الجهات المختصة في سلطنة عُمان، أصبح توفير التغطية التأمينية الصحية للعاملين في المنازل والفئات المماثلة متطلبًا إلزاميًا اعتبارًا من 25 فبراير 2020

وبناءً عليه، من المهم التأكيد على أن التغطية التأمينية الصحية للعاملات في المنازل ليست ميزة اختيارية أو تقديرية، وإنما هي متطلب إلزامي بموجب الأنظمة واللوائح المعمول بها في سلطنة عُمان

(3) في ضوء تطبيق «وثيقة التأمين الصحي الموحدة» التي ألزمت بها الجهات المختصة في سلطنة عُمان، تود السفارة إفادة جميع المعنيين بأن هذا المتطلب سيُطبق، اعتبارًا من 01 أكتوبر 2026، على العاملات في المنازل والفئات المماثلة المستقدمات من جمهورية سريلانكا

(4) وبناءً عليه، يُرجى من جميع مكاتب الاستقدام التي تقوم باستقدام العاملات في المنازل والفئات المماثلة من جمهورية سريلانكا، تقديم الوثائق التالية إلى السفارة للتصديق عليها :

(أ) عقد العمل للعاملين في المنازل والوظائف المماثلة مستوفى البيانات حسب الأصول،

(ب) ووثيقة التأمين الصحي الموحدة سارية المفعول، صادرة عن شركة تأمين مرخصة ومعتمدة حسب الأصول من قبل هيئة الخدمات المالية في سلطنة عُمان، على أن تتضمن الحد الأدنى من المنافع والتغطيات وفقًا لأحكام المرسومين السلطانيين رقم 79/12 و 2004/90

(5) يرجى ملاحظة أن وثيقة التأمين الصحي الموحدة يجب أن تكون سارية المفعول لمدة لا تقل عن سنتين عند تقديم عقد العمل إلى السفارة للتصديق عليه

(6) يتعين على مكاتب الاستقدام كذلك إبلاغ أصحاب العمل المعنيين وتوعيتهم على النحو الصحيح بشأن المتطلب الإلزامي للحصول على وثيقة التأمين الصحي الموحدة والاحتفاظ بها، وذلك اعتبارًا من

2026 أكتوبر 01

ويُتوقع الالتزام الصارم بهذا المتطلب لضمان إنجاز إجراءات معالجة وتصديق عقود العمل بصورة سلسلة وفي الوقت المناسب، وتفادي أي تأخير قد ينشأ عن تقديم مستندات غير مكتملة

وعليه، يُرجى من جميع مكاتب الاستقدام اتخاذ التدابير اللازمة لضمان الامتثال الكامل للمتطلب المذكور أعلاه عند استكمال إجراءات استقدام ونشر العاملات في المنازل والفئات المماثلة للعمل في سلطنة عُمان

سفارة جمهورية سريلانكا الديمقراطية الاشتراكية
مدينة السلطان قابوس
سلطنة عُمان



31 أغسطس 2026